
P roto kół nr XXXV

Ra dy Gminy Bra lin

z dnia Ż4 kwietnia 2013 roku.

Porzadek obrad:

1. otwarcie sesji istwierdzenie prawomocnośc! obrad'
2. Uchwalenie porządku obrad. f.
3. Przyjęcie protokołu Z ostatniej sesji.

4. Sprawozdanie wójta z działalności międZysesyjne.j i realizacji uchwał podjętych na

poprzedniej sesji.

5. PrZedstaWienie oceny zasobów pomocy społecznej.

6. Podjęcie uchwały W sprawie Zmian W budżecie'

7. Podjęcie uchwały w sprawie skargi na czynności Wó.jta Gminy BraIin.

8. Podjęcie uchwały zmienia.jącej uchwałę w sprawie ekwiwaIentu dIa członków
ochotnlczej St ra ży Poż a rn ej'

9. Pod]ęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata
201-3 201"5 .

10' Podjęcie uchwały W 5prawie wyznaczenia podmiotu właściwego do realizac1i zadania
administrac.li publicznej w zakresie wspierania rodzin.

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Programu opieki nad ŻWierzętami
bezdomnymi oraz zapobieganla bezdomności zwierząt na terenie Gminy BraIin'

12. Wolne głosy iwnioski.
13. Za mkn ięcie posiedzenia.

Pkt 1} otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

otwarcia posiedzenia o godzinie 9'00 dokonał przewodniczący rady Marek Fras i

stwlerdził, Źe obecnych jest 10 na stan ogólny 15 radnych, co pozwaIa zgodnie z przepisami
prawa obradowac i podejmować prawomocne uchwały'

Nieobecni: Zbigniew Kosakiewicz, Andrzej Kucharski, Jacek Kuropka, Roman Lemanik, Paweł
Narękiewicz.

Ponadto w ses1i udział wzięli wójt Roman Wojtysiak, skarbnik Grażyna Mosch, sekretarz

Zbigniew Łatka, kierownik GoPS Urszula Kasprzak, radni powiatowi Piotr Hołoś i Zenon

Kasprzak, sołtysi a takze przedstawicieIe lokaInych mediów'

Pkt 2) Ustalenie porządku obrad.

Pizewodniczący rady przedstawił zebranym proponowany porządek obrad XXXV sesji.

Wójt wniósł o Zmianę porządku obrad poprzez wprowadzenie dodatkowego punktu, po

punkcie 11, punktu 12 w brzmieniu:,,Przyjęcie opinii W sprawie wprowadzenla zmian godzin

świecenia W ośWietleniU ulic idróg", wolne głosy iwnioski znalazłyby się w punkcie 13 a w
punkcie 14 nastąpiłoby zamknięcie posiedzenia.



Przewodniczący obrad przedstawił obecnym proponoWane zmiany a rada przyjęła je
jednogłośnie'

Pkt 3) Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji'

Protokół z poprzedniej sesji kontro|owaIi radniJózef otremba i Piotr Pańczuk'

Kontrolujący nie wnieś|i uwag do treści protokołu.

Przewodniczący obrad poddał pod głosowenie kontroIowany protokół.

Za przyjęciem protokołu głosowało 10 radnych,

Rada protokół Nr XXX|V przyjęła jednogłośnie'

Pkt 4} Sprawozdanie wójta z działalności międzysesyjnej i realizacji uchwał podjętych na
poprzedniej sesji.

Podczos 34 sesii uchwalono 11 uchwał:

1' Uchwała Nr 163 W sprawie zmian W Wielo|etniej Prognozie Finansowej Gminy Bralin na

lata 2U.3-2020.

lJchwałę przesłono do Regionolnej lzby obrochunkowej w Kaliszu ido Wydziału Kontroli,
Prawnego i Nodzoru Wielkopolskiego IJrzędu Wojewódzkiego w Poznoniu.

2' Uchwała Nr 164 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2013 rok'

lJchwołę przesłano do Regionalnej lzby obrachunkowej w Kaliszu oraz do Wydziołu Kontroli,
PraWnego i Nodzoru Wielkopolskiego lJrzędu Wojewódzkiego W PoZnaniu.

3. Uchwała Nr 165 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego'

lJchwałę przesłono do Regionalnej tzby obrachunkowej w Kaliszu oroz do Wydziołu Kontroli,

Prownego i Nadzoru Wielkopolskiego IJrzędu Wojewódzkiego w Poznoniu'

4. Uchwała Nr 166 W sprawie Zaclągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie działań

finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej

Uchwołę przesłano do Regiono|nej lzby obrochunkowej w Koliszu oroz do Wydziołu Kontroli,

Prow.nego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkieąo w Poznaniu.

5' Uchwała Nr 167 W sprawie udzieIenia pomocy finansowej dIa Powiatu Kępińskiego.

IJchwałę przesłano do Regionolnej lzby obrachunkowej w Kaliszu oroz do Wydziału Kontroli,

Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznoniu.



6' Uchwała Nr 168 w sprawie nle wyrożenio zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok
2014 środków stanoWiących fundusz sołecki

Uchwołę przesłano do Reqtonalnej lzby obrochunkowej w Koliszu oroz do Wydziału Kontroli,
ProWnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego W PoZnoniu'

7' Uchwała Nr 169 w sprawie przyjęcia Programu opleki nad ZWierzętami bezdomnymi oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na te|ónie Gminy BraIin'

Uchwałę przesłano do Wydziołu Kontroli, PrdWnego i Nodzoru Wielkopolskiego Urzędu
Wojewodzkiego w Pozna n iu.

Uchwoło podlega publikocji w Dzienniku Urzędowym Województwo W ielkopolskiego.

8' Uchwała Nr 170 W sprawie zmiany uchwały w sprawie termlnu, częstotliwości itrybu
uiszczania opłaty Za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Uchwałę przesłano do Regionolnej lzby obrochunkowej w Kaliszu i do Wydziołu Kontroli,
Prawnego i Nodzoru Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu.

Uchwało ukazoło się w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego z 201j r' pod poz.
2912

' 9' Uchwała Nr ]"71 W sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowego sposobu jzakresu

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunaInych od właścicieli nieruchomości
i zagospodarowania tych odpadów.

Uchwałę przesłano do Wydziołu Kontro|i, Prownego iNodzoru Wielkopolskiego Urzędu
Wojewodzkiego w Pot no n iu.

Uchwała ukazała się w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego z 2013 r, pod poz'
3076.

10. Uchwała Nr 172 w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Regulamlnu utrzymania
czystości iporządku na terenie Gminy BraIin

Uchwałę przesłono do Wydziołu Kontroli, Prawnego iNodzoru Wielkopolskiego lJrzędu
Wojewodlkiego w Poł na n iu.

Uchwała ukozała się w Dzienniku Urzędowym Województwo Wielkopolskiego z 2013 r. pod poz.

3077

11' Uchwała Nr 173 w sprawie uchwaIenia statutu Biblioteki PubIicznej w BraIinie'

Uchwołę przesłano do Wydziołu Kontroli, Prownego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu
Wojewodzk iego w Po,/ no n iu.

Wojewoda Wielkopolski wszczqł postępowanie nadzorcze w sprowie w/w uchwały.



Sprawozdanie z działalności:
1' WymeIdowanle z pobytu stałego 2,

2. Zameldowanie na pobyt stały _ 8,

3. PrzemeIdowanie w obrębie gminy -8,

4. Zameldowanie na pobyt czasowy - 5,

5' WVSIąpienie o nadanie numeru PESEL 4,

6. Decyzje o wymeldowaniu z pobytu stałego _ 1,

7' Wprowadzenie zmian numerów dowodów osobistych _ 37,

8. Wprowadzenie zmian o unieważnionie dowodów osobistych 38 -,

9. Wpis do ewidencji działaIności gospodarczej 11 '

SPOTKANIA I KONSULTACJE

27 'o3.2oL3 - spotkanie z dzierżawcą obiektu gminnego w Chojęcinie/ rozmowa dotyczyła

rozpoczęcia remontu sali Za pomieszczeniem DL- 3o.o1.2o13 - godz. 09.00 spotkanie zarządu

LG D" Wrota Wielkopolski".
2a'o3.ŻoL3 - wraz z prZedstaWicielami urzędu i organiZacji sportowych objaZd po terenie

Powiatu ostrzeszowskiego hal sportowych w związku Z Zamiarem przystąpjenia do reaIizac1i

inWestvcji budowy haIi sportowej. Wczoraj odbyło się takŹe w tej spraWie spotkanie

d otvcŻ ące umiejscowlenia obiektu itp'

03.o4.2o13 - godz. 18.oo udział w zebraniu wiejskim w Nowej Wsl KsiąŹęcej poświęconemu

nowemu systemowi gospoda rowan ia od padam i.

o4.o4.Żo73 - udział w zebraniu wiejskim w Weronikopolu iTaborze Małym'

05'o4.2o13 - udział w jubileuszu mieszkanki gminy'

07.o4. ŻoL3 _ reprezentowanie samorządu na podsumowaniu konkursu fotograficznego

zo rga n izowa n ego p rzez LGD,,Wrota Wielkopolski.
07.o4.2oI3 - udział w zebraniu wiejskim w Chojęcinie-Parcelach i Działoszach'

og.o4.Żo13 - udział w zebran iu Wiejski m w NosaIach i w Bra linie'

n - rŻ.o4.Żol3 - udział w wyjeździe 5tudyjnym organizowanym prZeZ LG D'

15.04.2o13 _ spotkanie Z Powiatowym lnspektorem Nadzoru Budowlanego poświęcone

katastrofie budowlanej pustostanu ,,starej kUźni"' Nieruchomość ta ma nieuregulowaną

kWestię spadkoWą, stąd gmina protokolarnie wzięła na siebie obowiązek zabezpieczenia

budynku. Gmina Zamierza rozpocząć procedurę przejęcia nieruchomości'

Wójt nadmienił, że w tym dniu wziął także udział w jubiIeuszu mieszkanki Mnichowic oraz ł w

zebraniu wiejskim w Taborze Wielkim
16.04.2013 _ spotkdnie W DepartdmenCie ochrony Srodowi.ka po>więrone aktuaIizacji

aglomeracji' W latach 90 gminy tworzyły ag|omeracje wodno _ ściekowe. Na terenie naszej

gminy dzlałają trzy aglomeracje: Perzów, która obejmuje Nową Wieś Książęcą, aglomeracja

rępnoobejmującaChojęciniagIomeracjaBraIinobejmującaBralin,Mnichowice,Tabor
Wielki iGolę' Na chwilę obecną nie ma sensu funkcjonowanie W istniejącym stanie

ag|omeracji Bralin i Perzów gdyż Nowa Wieś jest podłączona do Bralina a BraIin do Kępna

sĘd. działania w kierunku aktualizacji' Wizyta była bardzo owocna gdyż gmina otrzymała

,,zie|one światło'' żeby uporządkowac dotychczasowe ag|omeracje' o godz' 19.00 odbyło się

zebranle wlejskie w Ch o1ęc in ie '

77.o4.Żor3 _ udział w jubileuszu mieszkańca gminy, przekazanie podziękowania za

współpracę przechodzącej na emeryturę Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy W Kępnie' a

także udział w zebraniu wiejskim w GoIi'



L9.o4.2oL3 - udZiał W WaInym Zebraniu udziałowcóW SBL w Kępnie' o godz' 13'OO spotkanie Z

dyrektorami placówek oświatowych W sprawie arkuszy o rga n izacyjnych, o godz. 15.OO
spotkanie z Ryszardem Światłym. spotkanie z Marcinem Wiśniewskjm z radia SUD W sprawie
budowy hali sportowej' Udział w zebraniu wiejskim w Mnichowicach'
ŻŻ.o4.zo73 - udział w posiedzeniu komisji przestrzegania prawa i porządku publicznego'
2.3.04. ZO13 - spotkanie w gronie wszystkich gmin w sprawie p rzygotowywa n e go przez
gminy przetargu ,,śmieciowego'' na wyłonienie firmy, która będzie obsługiwać samorządy.
Po zebraniach wiejskich wójt przekazał następujące spostrZeżenie, a mianowicie ze
mieszkańcy nie są niezadowoleni z faktu wprowadzenia nowej polityki gospodarowania
odpadami pod warunkiem, że system będzie przejrzysty ibędzie Wiaclomo ile reaInie śmieci
kosztują.
Wójt powiedział, ze spotkał się Z dyrektorami szkół w sprawie arkuszy organizacyjnych mimo
iż ostateczna rekrutacja w przedszkolu nie została jeszcze zakończona to podjęto decyz.ję
odnośnie przyjęc dzieci do k|as zerowych' Do zerówki oficjalnie zgłoszonych zostało 57 dzieci.
W szkoIe funkcjonu]ą dwa oddziały sześciolatków tymcZasem przepis mówi, że oddział nje
może Iiczyc Więcej niŹ 25 dzieci stąd 7 dzieci nie znaIazłoby mie.jsca w szkole' Zastanawiano
się nad przywróceniem grupy sześciolatków w przedszkolu, przY czYm rodzice nie wyraŹaIi
zgody na tę opc.Ję. o iIe w ubiegłym roku miała miejsce Zgoła odwrotna sytuacja, gdzie
rodzice broniIi się przed wysłaniem sześcioIatków do zerówki przy szkole, tak teraz nikt nie
chce zoslaWiC dziecka w przedszkoIu' dIatego podjęto jes7cZe iniCjatVWę ,/dproponoWania
rodzicom posyłającymi dzieci do przedszkola w Taborze Małym pozostaWienie tam
sześciolatków ale ten pomysł również nie spotkał się Z akceptacją Ze strony rodziców więc
utworzono trzeci od z iał sześcioIatków w szkole.
Z arkusza organizacyjnego wynika, że jedna z pracownic obsługi będzie odchodzic na
emeryturę, na jej mie1sce nie będzie naboru więc pojawią się pewne oszczędności.
W dniu dZisjejszym odbędzie dodatkowy, uzupełniający nabór do przedszkola,
rozdysponowanych zostanie 7 wolnych miejsc które były zarezerwowane dIa sześciolatków'
są jeszcze dwa miejsca aktualnie Zarezerwowane dla dzieci pięcioIetnich figurujących w
wykazie, ale dzieci te prawdopodobnie nie będą uczęszczały do braIińskiego przedszkola wlęc
znajdą się.jeszcze dwa woIne miejsca' Pani dyrektor zobowiązała się do dnia dzisiejszego
rozstrzygn ąć tę kwestię.
Można by utworzyć piąty oddział przedszkola ale gmina pisze wniosek konkursowy na
uruchomienie od 1 września oddziału podlegającego pod kryteria wynIkające Z pon]ocy
społecznej. PrzY CzYm nabór może być ogłoszony dopiero po zakwaljfikowaniu
wspom nianego wn iosku.
Po zakończeniu rekrutacji wójt zobowiązał się do przedstawienia radzie wyników rekrutacji.
Wójt wspomniał, Źe w poniedziałek odbyły się dwa konkursy na dyrektorów pIacówek
oświatowych, na dyrektora przedszkola i 8imnaz.jum' Na stanowisko dyrektora przedszkola
wpłynęły dwle oferty a na dyrektora gimnaZjUm jedna. W gimnaz.jum po przejściu na
emeryturę dyrektora Tadeusza Ambrozika na okres 10 miesięcy funkc]ę powierzono KaroIinie
Forysiak. Pierwszy konkurs n!e został rozstrzygnięty a w drugim ubiegająca się o stanowisko
dyrektora Karo|jna Forysiak została zakwaIifikowana i przyjęta przez komisję konkursową
teraŻ pozostaje wójtowi sprawdzenie procedury i przyjęcie protokołóW konkursowych'
W przypadku gdy nie został rozstrzygnięty konkurs na dyrektora przedszkola wójt może
powierzyć wyznaczonej przez siebie osoble obowiązki dyrektora'
> Kazimiera Kupczak zapytała dlaczego nie zoStał rozstrzygnięty konkurs na dyrektora
przedszkola.



> Wójt odpowiedział, że Z Uwagi na fakt, iŹ NZZS ,,So|idarność" nie wytypował nikogo do
komisji pracowała ona w ośmioosobowym składzie czyli parzystym co doprowadziło do

sytuacji, że kaŹda z kandydatek otrzymała po cztery głosy.

> Jerzy Bzymek podziękował wójtowi za wyjaśnienia dotyczące umiejscowienia ktas

zerowych w szkoIe ponieważ spotkał 5ię z Żarz;tem Ze Strony mieszkańca gminy, że rada ź|e

zrobiła wyrażając zgodę na rozbudowę szkoły gdyż oddział zerowy wraca do przedszkoIa.

> Kazimiera Kupczak powiedziała, że po zebranlu rodziców dzieci sześcioIetnjch, które miało

miejsce W szkole zarzucono jej dlaczego głosowała za rozbudową szkoły podstawowej skoro

dyrektor twierdzi, że w szkole nie ma warunków na utworzenie dodatkowego oddziału

zerówkj i chce zostawić cztery roczniki dzieci tj- trzylatki, czterolatki, pięciolatki i sześciolatki

wszystkich razem w jednym oddziale zamiejscowym przedszkola ,,Kwiaty Polskie" w Taborze

M ałym '
> Wójt odpowiedział, Że nie brał udziału w tym zebraniu' stąd nie wle 1akich słów użył

dyrektor, który wzbraniał się przed dodatkowymi obciążeniami związanymi z uruchomieniem
nowego od d z iału.

Sprawa się krystalizowała przez kiIka dni ale ostatecznie podjęto decyzję o utworZeniu

trzeciego oddzlalu w szkole podstawowei

Dalszych pytań i UWag do sprawozdania nie zgłoszono.

Pkt 5} Przedstawienie oceny zasobóW pomocy społecznej.

> Kierownik GoPS Urszula Kasprzak powiedziała, że ocena zasobów pomocy społecznej od

dwóch lat Zastępuje dotychczasową diagnozę pomocy społecznej, biIans pomocy społecznej'

ocena jest opracowana prZeZ lnstytut RozwojU Służb Społecznych w Warszawie jest
jednoIita dIa całego kraju izawiera Zestawienia demograficzne o infrastrukturze pomocy

społecznej, dane dotyczące udzieIanej pomocy, dane o osobach korzystających Z pomocy

społecznej oraz dane o kadrze ośrodka pomocy społecznej. Zestawienia odnoszą się do lat

zoIO,201'1i 2OI2 a także zawierają prognozę na lata 2013 i 2014.

W ocenie okreśta się procentowo korzystających z pomocy społecznej.

Sprawozdanie stanoWi ZąĘ!!!iŁd o niniejszego protokołu'

Pkt 5) Podięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie'

W bUdżecie proponuie sie wprowadZenie nastepuiacvch Zmian:

1. Na podstawie pisma Wojewody WieIkopolskiego zwiększono plan dotacji ce|owej o kwotę

1'7L0'Oo zł z przeznaczeniem na dofinansowanje świadczeń pomocy materialnej dIa uczniów

o ch a ra kterze socjalnym.

2. Zwiększono dochody budżetu gminy o kwotę 5'000,00 zł dochody Z tytułu zwrotu kosztów

dowózu dzieci n ie pełnosp rawnych sąsiedniej gminy'

Powyższe zwiększenie prŻeznacza się w kwocie 1.928,00 zł jako wkład własny pomocy

materialnej dla uczniów iw kwocje 3'o12,Oo zł na zakup progu zwalniającego na drodze

gm in n ej.

3. Dokonano przeniesień pomiędzy rozdziałami i paragrafami W tym:



kwotę 24' 319,00 zł przeznacza się na wypłatę wynagrodzenia prowiZyjnego inkaso za wodę,
kwotę 17.0O0,OO zł przeznacza się na zakup materjałów drogowych, kwotę 68.000'00 zł
przeznacza się na budowę kanaIizacji w drodze gruntowej na działce nr 1034.
W związku z przeprowadzonym postępowaniem prŻetargowym na zadanie rozbUdowa sieci
kanalizacjl sanitarnej w miejscowości BraIin przy ul. Leśnej iul' Wrocławskiej Wartość robót
znacznie spadła stąd istnieje możliwość przeznaczenia środków własnych na zadanie budowy
kanaIizacji w drodze gruntowej na działce nr 1034'
KWotę 50'000,00 zł przeznacza się na zakup energii eIektrycznej przepompowni ścieków'

fl

4. Na podstawie pisma Kierownika Gminnego ośrodka Pomocy społecznej W BraIinie
dokonano korekty planu finansowego poprzez
zmniejszenie pIanu wydatków o kwotę 28.100,00 zł oraz o kwotę 3'000,00 zł. w związku l
przeniesieniem podopieczne.j matki z dziećmiz centrum pomocy rodzinie do wynajętego
mieszkania' Zaoszczędzoną kwotę 31'100,00 zł przeznacza się na umieszczenie podopiecznej
w Domu Pomocy Społeczne] W Rzetni (25 000,00 zł), umieszczenie dzieci w rodzinie
ZastępCZej (3.000'00 zł), sporządzenie Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na
lata 2013-2020 (3.100,00 zł)'

5. Na podstawie pisma Dyrektora Szkoły Podstawowej W Bralinie dokonano korekty planu
finansowego w związku ze zmianą realizowanego projektu Wsparcie, Wiedza i Umiejętności-
naszym Sukcesem są na1młodsi / Kapitał Ludzki/|46,46 zł)

6. W 51pkt 3 tejże uchwały skorygowano błąd pisarski dotyczący okreś|enia limitu
' zobowiązań Z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek.

W uchwaIe Nr XXX|V/167/2013 Rady Gminy Bralin z dnia 25 marca 2013 okreś|ono limit w
wysokości 2.196'199,4o zł a winno być 2.459.1'84,oo zł'

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie:zmiany uchwały
budżetowej na 2013 rok

Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych.

Uchwała Nr xXxv/774/Żo13 Została przyjęta jednogłośnie.

Pkt 7) Podjęcie uchwały w sprawie skargi na czynności Wójta Gminy Bralin.

> Przewodniczący rady poprosił przewodniczącą komisji rewizyjnej o przedstawienie opinii
komis.ji w sprawie przedmiotowej skargi.

> Urszula Górecka odczytała protokół z posiedzenia komisji rewizyjnej z dnia 8 kwietnia 2013
roku i stwjerdziła, że w ceIu ustosunkowania się do skargi wniesione.j przez firmę ENERGA _

oBRÓT 5'A. Komisja ReWizyjna zapoznała się z aktami postępowania w sprawie oraz
przeprowadzonym przetargiem na kompIeksową sprzedaż energii elektrycznej dla Gminy
B ra lin.

Komisja przeanalizowała sposób prowadzenia postępowania tj'
'ogłoszenie o p rzeta rgu,

- otwarcie ofert (procedurę porównania, oceny ofert),

- wybór oferty (powiadomienie o wynikach przetargu, pismo z dnia L6-o3-2oIŻ r.}'



Stwierdzono' że zgodnie z warunkami przetargu opisanymi w specyfikacji oraz z

uzgodnieniami ENERGA - OBROT S.A. winna:
'przygotować ostateczną Wersję umowy do podpisania,

- wypowiedzieć WsZystkie dotychcZasowe umowy.

Analizując, czy wójt mógłby odstąpic od zatrzymania Wadium zaUWażono, Źe ustawodawca
nakazuje ZamaWiającemU Zatrzymanie wadium nie pozostawiając mU wyboru
umożliwiającego zatrzymanie wadium'
Mając na uwadze, dyspozycję art. 46 ust' f! pkt 1, że zamawiający Zatrzymuje wadium wraz z

odsetkami, jeżeIi wykonawca, którego oferta Została wybrana odmówił podpisania umowy W
sprawie zamówienia publicznego na warunkach określonych w ofercie, naleźy podkreślić, że
nie Zatrzymanie wadium mogłoby stanowić naruszenie ustawy'
Tym samym skarga wyrazona w piśmie firmy ENERGA _ oBRoT S.A. z dnia O8-O2_2O13 r' znak
EOBR/SP - K A - PF10179/2013 kierowana do Rady Gminy Bralin jest w ocenie komisji
rewizyjnej bezzasa d n a.

> Przewodniczący rady zauwazył że przedstawiciele firmy tNERCA . oBRo I 5.A pomimo,
przekazanych im zaproszeń nie przyjechaIi ani na sesję w dniu 25 marca ani na dzisiejsze
posiedzenie co w jego ocenie nie pozostaje bez znaczenia.

Ę33Ę uznała opinię komisji rewiŻyjnej W spraWie zasadności działań podejmowanych przez
wójta w związku ze sprzedażą energii eIektrycznej dla gminy za wyczerpującą inie zgłosili
żadnych uwag ani pytań W tej kwestii'

PrŻewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie skargi na czynności Wójta
Gminy Bra lin.

Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych.

Uchwała Nr XXXV/I75/2o13 została przyjęta jednogłośnie'

Przewodniczący rady ogłosił 5 minutową przerWę.

Przewodniczący rady wznowił obrady po przerwie'

Pkt 8) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ekwiwalentu dla członków
ochotniczej Straży Pożarne|'

Zmiana uchwały W 5prawie ekwiwalentu d|a członków ochotnicze.j Straży Pożarnej dotyczy
sposobu obIicZenia staWki Za udział w szkoIeniu pożarniczym organiZoWanVm przeZ

Państwową straż Pożarną, natomiast stawka za udział w akcji ratowniczej pozostaje na
dotychczasowym poziomie' lstniejący system obliczenia kwoty za udział w szkoleniu
wskazywał, iż uczestnik otrŻymywał ekwiwalent w wysokości 5 zł z 1godzinę, ale nie Więcej
niż 60 zł za jedno szkolenie. PrŻyjęte W 2008 r' rozwiązanie nie w pełni odpowiadało na
Zapotrzebowanle i Zaangażowanie druhów na płaszczyźnie podwyższania kwalifikacji
ratownicZo -. pożarnicZych. W szczegó|ności poszkodowanymi osobami stawali się
członkowie straŹy pełniący WyŹsZe stanowiska w swoich jednostkach i chcących nadal
doskonalic swo1e Umiejętności iwiedzę w ramach róźnorodnych kwalifikowanych kursow i

szkoIeń i uzyskiwaniu przeZ ten fakt np. tytułu ratownjka. Tego rodzaju szkolenia wymagały
kiIkudniowego (5 _ 7 dniowego) ucZestnictwa, dojazdu do miejsca organizacji, często
skutkowało to również nieobecnością w swoim zakładzie pracy. Stąd też nowy zapi5



WskazUjący na maksymaIną kwotę 40 Żł Ża jeden dzień szkolenia jest bardziej sprawiedliwym
i optymalnym rozwiąZaniem.
> Wójt dodał, Źe omawiana uchwała funkcjonowała prZeZ plęc lat ale zmiany zachodzące w
systemach organizacyjnych oSP a takŹe zmiany przepisóW W tym również dotyczących
systemU szkoIeń sprawiły, że obowiązująca uchWała stała się nieżyciowa'
PrZed straZakami ochotnikami stawiane są coraz to nowe i WyŹsze wymagania, kiedyś mogli
zdobyte uprawnienia Wykorzystywac równiez prywatnie a teraz ty|ko W branży istrukturach
OSP.

t)

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie
ekwiwaIentu dIa członków ochotnicze.j Straży Pożarnej

Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych'

Uchwała Nr Xxxv /L76/Żo13 została przyjęta jednogłośnie.

Pkt 9} Podjęcie uchwałY W sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na
lata 2013-2015.

UstaWa o wspieraniu rodziny i systemie pieCzy zastępczej nakłada na gminy nowe
obowiązki w zakresie wspierania rodziny i systemU pieczy zastępcZej nad dzjećmi
pozbawionymi prawidłowo funkcjonującej władzy rodzicieIskiej.
Nowy system ma Za Zadanie wzmóc wspieranie dIa dysfunkcyjnej rodziny bio|ogicznej
dziecl<a iw konsekwencji w przyszłości ograniczyć liczbę dzieci objętych pieczą zastępcŻą.
UstawodaWCa wprowadza między innymi nowe instytucje Wsparcia rodziny na poziomie
Gminy: asystenta rodziny, czy rodzinę wspierającą- Nałożono również obowiązek
monitofowania |osów dziecka objętego pieczą Zastępcza' Gminy są zobowiązane również do
ponoszenia kosztów związanych z realizacją tego Zadania m'in. na finansowanie szkoleń dIa

rodzin zastępczych, na podnoszenie kwalifikacji dla asystentóW rodziny, jak również
współfinansowanie pobytu dziecka w rodzinach Zastępczych, rodzinnym domu dziecka,
placówce o p ie |<u ńczo'wych owawczej lUb interWencyjnym ośrodku preadopcyjnym (10%

kosztów w l roku, 30% - w ll roku,50% w lll roku i następnych Iatach pobytu dziecka)'
> Wójt powiedział, że w naszej 8mjnie Zaistniała konieczność odebrania rodzicom
biologicznym dzieci i skierowanja ich do rodŻiny Zastępczej. Rodzina Zastępcza jest rodziną
zawodową która z tytułu spraWoWania opieki pozyskuje dochody, tymczasem rodziny
bioIogicznej nie stać na partycypowanie w kosztach, gdyż sama korzysta z pomocy GoPS
Wię( ko\Żtdmi została ob, iążona gmina'
> Grażyna Mosch dopowiedzia|a,że każda rodzina zastępcza otrzymuje środki na utrzymanie
dzieci, nad którymi sprawu.je opiekę.

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego
Programu Wspierania Rodziny na lata 2013-2015.

Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych'

Uchwała Nr xXXv /L77 l2o13 Została przvięta jedno8łośnie.



Pkt 10) Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia podmiotu właściwego do realizacji
zadania administracji publicznej w zakresie wspierania rodzin.

Zasadnym jest powierzenie realizacji zadania w zakresie wspierania rodzin Gminnemu
ośrodkowi Pomocy Społecznej '|ako podmiotowi do tego najbardziej przygotowanemu,
Znającemu złożoność problemu' Sytuację rodzin na terenie Gminy i posiadającemu
odpowiednią znajomość tematu.jak i przepisóW prawa rodzinnego i opiekuńczego.

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę W Sprawie wyznaczenia podmiotu
właściwego do realizacji zadania administracji publicznej w zakresie wspierania rodzin.

Za przy.|ęciem uchwały głosowało 10 radnych.

Uchwała Nr xxxv /L78/zo13 Została przyjęta jednogłośnie'

Pkt 11} Podjęcie uchwały W sprawie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Programu
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie
Gminy Bralin.

Zmiana jest podyktowana koniecznością wskazania W programie nazwy i adresu
gospodarstwa rolnego zapewniającego miejsca dIa Zwierząt gospodarskich, a także nazwy i

adresu schronisku dla bezdomnych ZWierząt'

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie uchwały zmienia.jącej
uchwałę W sprawie Programu opieki nad ŻWierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania
bezdomności ZWierząt na terenie Gminy BraIin.

Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych.

Uchwała Nr XXxv / L79 /Żo].3 została przyjęta jednogłośnie'

Pkt 12) PrzYjęcie opinii W sprawie Wprowadzenia zmian godzin świecenia w oświetleniu uIic

idróg.

> Wójt poWiedział, Źe po półtorarocznym funkcjonowaniu WyłącZeń' odnotowano
oszczędności Z tego tytułu' Zauważyć należy, że w okresie letnim Wyłączenia o godzinie
24.00 są zbyt wczesne Z kolei niepotrzebnie świecą lampy kiedy jest 'iuż jasno, stąd prośba
mieszkańców o przesunięcie przerw śWiecenia Z godZiny 24.00 na godzinę 1.00 przy czym nie
byłyby one już ponownie włączane aż do śWitli' Jesienią trzeba będzie wrócić do tematu ale
naIezy pamiętać, ze przestawienie jednego sterownika wynosi około 30,00 zł plus dojazd -

3,00 zł. Na terenie 8miny znajduje się około 50 sterowników. Gmina nie jest WłaścicieIem
oświetIenia więc musi zlecac tę czynnośc spółce,,oświetIenia uliczne" dlatego nie można ,,co
chwi|ę" wprowadzac zmian' DZisiaj pod.jęta decyzja musiałaby obowiązywać przynajmniej od
maja do paźdZiernika' Wyłączenia objęłyby teren całej Gminy Bralin za wyjątkiem ciągu
drogi krajowej nr 8 a prŻerwa trwałaby od godziny 1.00 W nocy aŹ do świtu.

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie opinję W sprawie Wprowadzenia zmian godzin

świecenia w oświet|eniu uIic idróg.
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Za przyjęciem opinii głosowało 10 radnych.

opinia Nr 9/2013 została przyjęta jednogłośnie.

Pkt 13) Wolne głosy i wnioski.

> Józef otremba zwrócił się z zapytaniemfdo Piotra Hołosia o czyszczenie rowów przy drodze
powiatowej' Radny nadmienił, że Piotr Hołoś obiecywał lnterwencję tej sprawie tymczasem
śmieci nie Zostały posprzątane'

Drugą prośbę radny skierował do wójta odnośnie umieszczenia na bramie składowiska
informac.ji' Źe nie przyjmu]e ono śmieci. Niektóre osoby Zostawiają śmieci pod bramą.

> Wó'it odpowiedział, że po usunięciu krzaków przy drodze uwidoczniły się śmieci, których
wcześnie1 nie można było posprzątać' Pismo w tej spraWie zostało skierowane do PZD'.Jeś|i

idzie o śmieci przy wysypisku to skierowany Zostanie pracownik, który.je posprząta i zadba o

informację o za m kn ięciu składowiska.

> Piotr Pańczuk powiedział, że mieszkańcy w Taborze WieIkim zauważyli, że firma drogowa
usuwa szkody powstałe w asfalcie po zimie w związku Z tym prosi o zwrócenie uWagi te1

firmie żeby materiał' który Wycina z drogi zablerała ze sobą a nie porzucała go na poboczach'

Mieszkańcy dbają o zieleń inie będą chcieIi kosić traWy W obawie przed uszkodzeniem
s p rzętU '

> Wójt nadmienił, że usługę bieżącego remontu dróg wykonuje firma KPDM, poprosi
pracownika odpowiedzialnego W gminie za drogi o Wysłanie monitu do firmy W tej sprawie'
> Robert Gogol poruszył sprawę dziur na drodze powiatowej w Mnichowicach oraz złego

stanU technicznego chodnlka' Radny zauważył, Źe mijające się tiry wjeŹdżają na chodnik i na

chwilę obecną naIeżałoby zadbać o nowy chodnik we wsi z wysokim krawężnikiem.

> Wójt powiedział, że temat poruszony przez radnego Roberta Gogola przewija się już od

kilku sesji. Wójt nadmienił, że w kwestii dróg chciałby Zapytac Piotra Hołosia o rozstrzygnięty
prŻetarg na budowę drogi powiatowej KoZa Wielka - Darnowiec przebiegającej przez Nową
Wieś Książęcą. Zdaje się, Ze prZetarg ,,został sprzedany" taniej niż W kosztorysie
inwestorskim. Pytanie jest zasadne gdyż podpisano ze Starostą porozumienie na budowę

chodnika w Nowej Wsi Książęcej z oszczędności po rozstrzygnięciU przetargu.

DrU8a kwestia dotyczy koncepcji podłączenia drogi powiatoWej do obecnej ósemki
przedstawiona Wersja Została przekazana gminie W ceIu uzgodnienia Z uwagi na znajdującą

się infrastrukturę.
> Piotr Hołoś powiedział, że okres Wiosenny jest to czas przygotowywania i przeprowadzanla
przetargów. odbywa się to w powiecie bIokowo na wszystkie zaplanowane inwestycje, wiele
z tych przetargów zostało już rozstrzygniętych, między innymi przetarg na,,schetynóWki"
czyli inWestycję, która będZie przebiegać przez Gminę BraIin ale oszczędności w tym
przypadku nie są Zbyt duże bo rzędu około 300.000,00 zł a beneficjentów wielu - trzech

WójtóW, starośta i wojewoda. Przetarg wygrała firma KPDM, Zainteresowanie inwestycją było

duże.

> Jerzy Bzymek zapytał o to na Jakjm etapie jest budowa chodnika W stronę ,,Pó|ka''?
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> Piotr Hołoś nadmienił, że złożono do gminy dokumentację w celu uzyskania uzgodnienia,sprawa jest W toku jeżeli Wszystkie formalności Zostaną dopełnione to inwestycj] -.runi"zrealizowana.

Radny powiatowy zapewnił, że przekazane dzisia'j uwagi zanotował ina następnej sesjjpostara się na nie odpowiedzieć.
> zenon Kasprzak odnośnie chodnika W stronę ,,Pólka" powiedział, że podczas wczorajsze.jkomisji bezpieczeństwa W powiecie zapytał o kwestię budowy tegoż chodnika idowiedział
się że uzyskano już pozwolenie na jego budowę, będzie on węzszy niż pjanowano (szer. 1,5
m),

Zenon Kasprzak dodał, Źe uzyskał zapewnienie Wicestarosty, że postara się o zabezpieczenie
środków finansowych w budżecie powiatu na budowę chodnika'
> Przewodniczący rady przedstawił zebranym pismo Ludowego Klubu Sportowego ,,Sokół,,BraIin z prośbą o zmianę uchwały rac'y w sprawie okresowych stypendiów sporto"wych oraznagród i wyróżnień przyznawanych przez Gminę BraIin Za o'iągnięte Wyniki sportowe iumożliwienie przyznawania stypendiów sportoWcom nie posladającym stałego miejsca
zamieszkan ja na terenie Gminy Bralin. Marek Fras dodał, że temat 

'typendiów 
pojawił się już

w przeszłości'

> Tadeusz lwan Żainteresował się czy klub zamierza awansować czy tyJko grać,,tak sobie,,'
> Wójt powiedział, że klub sportowy jest W stanie we'iść do okręgówki a|e Z tego tytułUobciążenia budżetu byłyby znaczne' Ponadto stypendia ma.'ą być dla miełkańców
osiągających dobre wyniki, idzie o to żeby promować młodzież z naszej gminy'
> Jan Leśniarek zaproponował w ramach społecznego działania otwarcie w świetlicy klubu
kibica iscedowanie tego działania na rzecz oSP'
>Wójt powiedział, Ze interesował się tą kwestią przed Euro 20L2 ale naIeżałoby wykupicstosowne dośc kosztowne koncesje a nie ma pewności, że młodzież z tej propozycji óędziechciała skorzystać gdyż W takim miejscu musiałyby panowac pewne obostrzenia' Dla
młodzieŹy w gminie jest sZereg propozycji realizowanych prZeZ stowarzyszenia, organizac.1epozarządowe czy gminę począWszy od zajęć sportowych po Warsztaty -'uryZrn" ,ryteatralne.

Pkt 14) zamknięcie posiedzen ia.

> Przewodniczący rady podziękował zebranym za udział w dzisiejszej sesji i o godzinie 11.O0
zamknął po5 iedze n ie XXXV sesji.
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